
Verslag van gesprek met gedeputeerde Thijs de Bree over het maken van 

programmeringsafspraken  

Datum: Donderdagavond 18 april 2024  

DEEL 1: vragen over proces  

Wethouder Ben Beens opent het overleg tussen fractievoorzitters en de Provincie.  Hij 

legt het standpunt van het college uit op het gebied van windenergie en beschrijft waarom 

iedereen vanavond bij elkaar zit. Hij geeft het woord over aan gedeputeerde Thijs de Bree.  

Thijs de Bree: Dank u wel voor de introductie. Het is handig dat ik hier kan spreken met de 

raad. U bent een van de raden die hiervan gebruik maken. Het is heel prettig om uit eerste 

hand uitleg te geven. Ik ben niet hier om u te overtuigen. Het is aan uzelf om beslissingen te 

maken. Mijn doel is om te schetsen wat de mogelijkheden zijn en wat er gebeurt wanneer 

bepaalde beslissingen worden genomen. Globaal zijn er drie onderwerpen om te bespreken. 

Ten eerste, de geschiedenis. Het klimaatakkoord, de klimaatwet en de RES (Regionale 

Energie Strategie), evenals het klimaatplan: Het doel hiervan is om CO2-uitstoot op lokaal 

niveau te verminderen. De RES richt zich met name op zonne- en windenergie, evenals op 

andere energie- en warmtebronnen. Het is slechts één aspect van een breder scala aan 

mogelijkheden. We zullen verschillende regio's bekijken om te zien wat er haalbaar is. 

Landelijk streven we naar 35 terawattuur, waarvan wij in Twente 1,5 terawattuur hebben. Het 

idee achter deze aanpak is anders dan uit het eerdere Energieakkoord. Voorheen wees de 

provincie gebieden aan voor windmolens, maar met de RES willen we van onderop werken, 

samen met de inwoners. Hoewel de besluitvorming op landelijk niveau heeft 

plaatsgevonden, blijft het een lokaal, regionaal en landelijk vraagstuk.  

Ik zal hier verder op ingaan om de RES beter te duiden. Hoe is de wettelijke situatie geregeld 

met betrekking tot windmolens? Sommige gemeenten hebben geen ruimtelijk beleid voor 

windmolens. Er zijn nergens specifieke gebieden aangewezen als zoekgebieden. In de RES 

gaan we deze zoekgebieden bepalen voor zowel zonne- als windenergie. We zullen kijken 

naar de locaties waar ze het beste passen en de minste impact hebben. Deze afspraken zijn 

gemaakt met alle gemeenten, hoewel de RES hier niet definitief is vastgesteld, ligt het 

vraagstuk wel op tafel.  

Wettelijk gezien heeft de provincie de bevoegdheid om beslissingen te nemen over het 

plaatsen van windmolens. Alleen op basis van ruimtelijke overwegingen kan een verzoek 

voor windmolens worden afgewezen, bijvoorbeeld vanwege bestemmingsplannen, 

natuurbehoud, nabijheid van woonwijken of bedrijventerreinen. Desalniettemin is het 



belangrijk om beleid te hebben voor het geval er een aanvraag voor een windmolen wordt 

ingediend. 

Een uitdaging was dat hoewel we allemaal in gesprek waren, niet alle gemeenten 

zoekgebieden hadden aangewezen. Tot een bepaalde datum konden gemeenten 

zoekgebieden aanwijzen. Daarna werden de verzoeken in behandeling genomen. 

Gemeenten hebben hier een aantal jaren de tijd voor gekregen. We hebben gemeenten 

hierover aangeschreven, anders zou het ruimtelijke beleid van de provincie van toepassing 

zijn. 

Er waren 15 tot 20 initiatieven in de provincie, maar het was ongemakkelijk dat sommige 

gemeenten nog geen zoekgebieden hadden aangewezen terwijl er wel aanvragen werden 

ingediend. Dit leidde tot besluiten van de Staten, waaronder de vorming van clustergebieden. 

Binnen deze gebieden mogen solitaire windmolens komen, buiten deze gebieden alleen als 

er sprake is van vier of meer molens. 

Om dit aan te pakken hebben we gesprekken gevoerd met bestuurders. Tijdens deze 

gesprekken werden zorgen geuit over het aantal windmolens en de garantie dat er niet nog 

meer zouden worden gebouwd. We hebben met een advocatenbureau onderzocht hoe we 

deze aanvragen toch konden afwijzen en hebben besloten een maximum aantal windmolens 

vast te stellen. Dit aantal wordt transparant verdeeld en er wordt gestreefd naar 60% 

windenergie van de totale capaciteit van 3,3 terra wattuur. Het plafond voor windmolens is 

vastgesteld op 2,0 terra wattuur. 

We hebben vervolgens afspraken gemaakt met gemeenten over hun bijdrage hieraan. Het 

voordeel hiervan is dat we projecten kunnen afwijzen als er al genoeg windmolens staan. 

Onze afweging is om projecten die boven het vastgestelde plafond uitkomen, af te wijzen. 

Deze beslissingen worden gebaseerd op programmeringsafspraken en moeten worden 

onderbouwd. Het is lastig om uit te leggen waarom bepaalde projecten wel of niet kunnen 

doorgaan. De cijfers en mogelijkheden voor windenergie zijn gebaseerd op studies. Als de 

raad besluit om geen zoekgebieden aan te wijzen, beoordelen wij vergunningen en kunnen 

we alleen op ruimtelijke gronden afwijzen. De provincie kan alleen op ruimtelijke gronden 

afwijzen, maar met programmeringsafspraken kunnen projecten wel worden afgewezen. De 

provincie overruled niet, maar neemt vragen in overweging bij het beantwoorden ervan. 

De vraag die nu op tafel ligt hoeft niet vanavond beantwoord te worden. Hoe verhoudt de 

raad zich tot de programmeringsafspraken? Dit zijn de afspraken waar we ons aan houden 

en waar worden ze in acht genomen? Volgens Thijs brengt dit rust. 

Vraag vanuit de fracties: Wordt gemeentelijk windbeleid meegenomen?  



Thijs de Bree: Ruimtelijk wind beleid; ja. Lokaal eigendom willen we mee nemen waar het 

kan. Daar wringt de schoen. We willen het liefst zoveel mogelijk lokaal eigendom. Vaak 

besproken. Minimum 50%, hoop ik af te dwingen. We mogen niet op basis van de indiener 

(lokaal eigendom ja of nee) het verzoek afwijzen. Dit stond onhandig geformuleerd in oude 

beleid.  

Vraag vanuit de fracties: Kunnen we het Europees aanbesteden? 

Thijs de Bree: Er moet wel iets aan te besteden zijn. Kan alleen als jullie de grond in 

eigendom hebben. Dus alleen dan kunnen ze getenderd worden. De ruimtelijke vergunning 

kan niet worden getenderd.  

Ben Beens: Stel wij maken geen afspraken. Zijn wij de 3 gemeente waar de overige 

windmolens komen? 

Thijs de Bree: Bij het binnenkomen van vergunningen worden de aanvragen bekeken. Als 

het plafond niet bereikt is, dan moeten we tot herverdeling over gaan, en zal eerst gekeken 

worden bij de gemeenten die geen afspraken hebben gemaakt.  

Vraag vanuit de fractie: Heeft de provincie een goed beeld hoe ze gespreid worden? 

Thijs de Bree: Voor de 4 grote gebieden hebben we een verdeling gemaakt tussen Twente 

en West Twente. We hebben gekeken dat het niet 1 gemeente niets doet, de ander alles 

heeft. En naar Draagvlak binnen de gemeente. Maar ruimtelijk moet het uitlegbaar zijn. Niet 

dat in 1 klein gebiedje alle lasten vallen. Die raakt aan de historie; het energieakkoord. Model 

gekozen om regio’s de keuze te laten maken. 

Vraag uit de fracties: Voor de 4 gebieden zijn ambities opgegeven. Wij vallen in de regio 

met Deventer. Hoe zijn deze cijfers tot stand gekomen?  

Thijs de Bree: Bij het vast stellen van die plafonds is er gekeken wat er ruimtelijk mogelijk is. 

Die 280 GWH is voor de gehele ruimte.  

Vraag uit de fracties: Wij hebben dan een bepaald plafond. 280 GWH is ons plafond. Wij 

nemen 140 voor onze rekening, maar we willen het wel daar en daar. Moeten we dit 

ruimtelijk onderbouwen? Kunnen we het zelf doen? 

Thijs de Bree: Er is ontzettend veel mogelijk. Ben je bereid om de acties te zetten wanneer 

er een gebied is. Jullie kunnen zelf gaan tenderen. In 3 jaar hebben zich partijen gemeld. Die 

willen aan de slag, op verschillende plekken. 

Vraag uit de fracties: Tot waar ligt de grens?  



Thijs de Bree: In deze fase van het proces is het 1 voor 12. GS gaat de plannen vaststellen 

en wanneer en dan geen programmeringsafspraken zijn.  

Vraag uit de fracties: Kunnen we na het plafond afwijzen?  

Thijs de Bree: Je kan zelf gebieden aanwijzen, dus ook uitsluiten.  

Vraag uit de fracties: Maar wanneer er maar 100 GWH bereikt is?  

Thijs de Bree: Wij kunnen tot aan het plafond vergunnen. Er is ruimtelijk vaak meer mogelijk 

dan de RES.  

Vraag vanuit de fracties: Kijkend naar de energiebehoefte, we kijken verder vooruit. 2 terra 

wattuur is niet genoeg. Hoe ga je om met programmeringsafspraken wanneer het verzoek 

komt om die weer met 2 terra wattuur te verhogen?  

Thijs de Bree: De afspraken die we nu vastleggen, gelden tot 2030 en zijn gebaseerd op de 

RES. Wanneer er zich nieuwe situaties of uitdagingen voordoen, keren we terug naar deze 

oorspronkelijke afspraken. We blijven dus dezelfde aanpak volgen: kijken waar 

mogelijkheden liggen en wat haalbaar is. Dan rijst de vraag: kunnen we nog extra capaciteit 

toevoegen, bijvoorbeeld die extra 1,0? Er is zeker nog ruimte voor meer ontwikkelingen. Ik 

denk dat op de lange termijn, richting 2050, waar we streven naar klimaatneutraliteit, nieuwe 

uitdagingen zullen ontstaan. Het introduceren van nieuwe technologieën in het landschap 

kan veel opleveren, hopelijk met minder ruimtebeslag. 

Vraag vanuit de fracties: Provincie is bevoegd gezag? Wat ik niet goed begrijp is waarom 

wij als gemeente goedkeuring moeten geven? Kunnen wij zelf niet zeggen wij gaan niet 

verder. Want de handtekening van de gemeente heb je niet nodig? 

Thijs de Bree: Dat zou kunnen. Was het niet dat de gemeente graag willen sturen en 

afwijzen. Het startpunt is dat de gemeente graag een afwijzingsgrond in de gemeente willen 

hebben. 

Vraag vanuit de fracties: Wij kunnen aangeven bij woningbouw aangeven wat we willen. Bij 

wind heb ik het gevoel dat het niet mogelijk is. Wanneer je afspraken met ons wil maken 

moet het 2-zijdig zijn. De provincie wil wind, wij willen het niet. 

Thijs de Bree: Ik proef dat we ons niet aan afspraken houden?  

Vraag vanuit de fracties: Wij gaan ons eigen bod indienen. Wij krijgen nu een wolk? Wij 

hebben een heel traject doorlopen. Wij moeten die 140 GWH verkopen? Die wordt ons 

opgelegd.  



Ambtelijk antwoord provincie: Die 140 moeten we wettelijk opnemen. Waar kan die 2.0 

terra wattuur geplaats worden? De uitkomsten uit de gesprekken met de gemeenten moet 

samen 2.0 terra wattuur optellen. 

Vraag vanuit de fracties: We hebben ene mooie gemeente, we gaan daar windmolens 

plaatsen, het doet ons pijn dat het gaat gebeuren. Als het gaat om het gebied? Dat behelst 

bijna de 50 % van onze grond. Dat kan rommeltje worden? Hoe lossen we dat op? 

Thijs de Bree: Ik snap dat heel goed. Dat de gemeente zuinig is op de kwaliteiten van 

Rijssen-Holten, heb ik begrip voor. 

Vraag vanuit de fracties: Hebben jullie het ook landschappelijk gezien bekeken?  

Thijs de Bree: Ik herken het punt dat het een technische discussie is. Dit heb ik niet willen 

uitstralen. Ben het met u eens dat dit een keer zijde is. We kijken er ook naar. Er zijn nu 2 

initiatieven, 1 is minder aantrekkelijk dan de andere. Ruimtelijke afwegingen kunnen in 

programmeringsafspraken worden opgenomen. Er moeten binnen het aangewezen gebied 

ruimte zijn voor de aantallen uit de programmeringsafspraken.  

Vraag vanuit de fracties: Wat staat ons te doen wanneer we het willen beperken? En 

hoeveel tijd hebben we daarvoor?  

Thijs de Bree: We hebben er geen tijd voor. Wij werken tot naar besluitvorming over het 

tabelletje. Met een paar weken gaat deze naar de Staten. 

Vraag vanuit de fracties: Is dat eigen tijdsplanning of wettelijke tijdsplanning? Is 1 juli een 

landelijke deadline?  

Thijs de Bree: 1 juli is al verstreken. Deze datum komt voort uit het klimaatakkoord. 

Wanneer de gemeente geen zoekgebied aanwijst is de gehele gemeente zoekgebied.  

Vraag vanuit de fracties: Vorig jaar zomer stonden wij hier op het plein. Dat onderzoek 

hadden we niet laten doen, wanneer we wisten dat we een zoekgebied aangewezen moest 

worden. Dat is nog geen jaar geleden. Het komt uit de lucht vallen.  

Thijs de Bree: op 22 maart 22; hebben wij een brief gestuurd. 13 dec is er een maatwerk 

brief gestuurd over zoekgebieden. 23 au 23, is er uitstel gegeven.  

Reactie vanuit de fracties: In de tussentijdse periode is gecommuniceerd dat wij 

GroenDoen afwachten. Wij voelen ons gepusht. Wij waren bezig met proces van onderop. 

Provincie niet gehoord over het plan.  

Thijs de Bree: Het klopt niet dat wat je zegt. 60% wind is uit de RES gekomen. Wij hebben 

een besluit genomen met alle gemeente die de RES hebben ondertekent. De provincie heeft 



nooit een minimum opwek geformuleerd. Het startpunt is dat er alsnog een aanvraag kan 

binnenkomen.  

Vraag vanuit de fracties: De provincie bepaalt wat er en wel en niet door kan gaan?  

Thijs de Bree: Wij kunnen dit maar deels bepalen. Wij zijn afhankelijk van de wettelijke 

kaders.  

Vraag van de fracties: Stel er komt een initiatief voor 100 GWH en de andere 40 GWH niet?  

Thijs de Bree: Wanneer er een plafond en gebieden worden aangewezen dan kunnen 

aanvragen alleen daar tot 2030. Wanneer je een strook aanwijst langs de A1. Dan stellen wij 

deze open. Dus als er initiatieven in dat gebied zijn nemen we ze in behandeling en 

daarbuiten niet. Ook al zijn we nog niet bij de 140 GWH.  

Vraag vanuit de fracties: Hoe komen eruit welke strook genoeg is?  

Thijs de Bree: De gedachten is in de lijn, welk gebied en wat is er mogelijk. We hebben 

meerdere brieven gestuurd naar alle raden.  

Vraag vanuit de fracties: We willen graag komen met programmeringsafspraken, welke 

onderhandel ruimte is er? Zijn de gebieden buiten deze afspraak dan uitgesloten? Hoe ziet 

het sommetje eruit voor 280 GWH?  

Thijs de Bree: Op het moment dat wij een afspraak maken, nadat uit studies blijkt dat hier 

ruimte is voor aantal uit het plafond. Dan hoeft u zich geen zorgen te maken. Want er zijn 22 

gemeente waar afspraken gemaakt worden. Even duiding over het startpunt. Geen wind is 

juridisch niet houdbaar. Alleen op ruimtelijke gronden afwijzen. Het wordt steeds concreter, ik 

wil heel duidelijk de boodschap afgeheven dat ik geen garantie kan geven dat het er niet 

komt. 

Vraag vanuit de fracties: Wij mogen afwijken van de 140 GWH wanneer er een goede 

onderbouwing ligt?  

Thijs de Bree: Alle gesprekken die we voeren met de gemeente worden op dezelfde manier 

gevoerd. Wat kan daar? De verhouding? Het maximum van de hoeveelheid wind. Dat lijkt er 

toe dat er met bijna 20 gemeente afspraken zijn gemaakt. Wij hebben al 3 jaar hier het 

gesprek over.  

Vraag vanuit de fracties: Je onderschat wat hier gebeurt is. Wij zijn vanaf onderaf aan, aan 

de slag gegaan. Hoe staan wij er nu voor in Twente?  

Thijs de Bree: Wat er uit de programmeringsafspraken is gekomen, moet worden 

gecommuniceerd door de colleges. U hoeft geen zorgen te maken, ons vertrouwen.  



Vraag vanuit de fracties:  Als er een ruimtelijke onderbouwing ligt tot 20230 is die na 2030 

ook hetzelfde?  

Thijs de Bree: Er is een schaarste die je creëert. Wanneer er een extra opdracht ligt, moet 

je ook meer. Er is meer mogelijk dan 2.0 terra wattuur.  

Vraag uit de fracties: Er is meer mogelijk, maar 2.0 terra wattuur is nu de grens?  

Thijs de Bree: Het moet van 2 kanten komen. Er moet gebruik worden gemaakt van de 

ruimte.  

Vraag vanuit de fracties: Verzoeken die zijn ingediend, daar hebben jullie rekening mee 

gehouden. Ik heb het gevoel dat daar waar principeverzoeken liggen dat,dat leidend is.  

Thijs de Bree: Dan zou ik niet voorstellen om programmeringsafspraken te maken. Ik 

probeer uit te leggen dat het op ruimtelijk gronden gaat. Het antwoord is nee. Ik voel nu dat 

ik beticht wordt van oneerlijke praktijken. Dat voelt uitermate onaangenaam, omdat we 

ruimte geven om te sturen. Om te kijken waar ze komen en ze af te wijzen. 

Reactie vanuit de fracties: Omdat de 280 GWH niet transparant te doorgronden is, voelt 

dat voor ons zo. Er liggen 2 initiatieven. Die capaciteit van de provincie voldoen.  

Thijs de Bree: De ingediende verzoeken kunnen wij niks aandoen. Er zijn 2 initiatieven, die 

zijn er dus. Dus die ruimte is er dus ook. Ik kan die initiatieven niet afwijzen, juridisch. 

Ben Beens: Wij hebben een bod gedaan. Deze wordt opgeplust.  

Thijs de Bree: Wij moet beargumenteren waarom we een project niet in behandeling 

nemen. We mogen alleen op ruimtelijke gronden afwijzen. 

Vraag vanuit de fracties: Terug naar de RES. Als we kijken naar de fairshare is dat voor 

Rijssen-Holten 90 GWH. Dat is de basis gedachten uit die RES. Zo komen wij uit op de 90 

GWH. Zo is ook ons zoekgebied tot stand gekomen. Als er dan nu ineens 140 GWH op tafel 

komt. Dan zit ik te zoeken naar de ruimte om er over in gesprek te gaan? In hoeverre is er 

bereidheid om de besluitvorming uit te stellen?  

Thijs de Bree: Ik begrijp de duiding, maar deel hem niet. Lokale behoefte was niet het 

uitgangspunt van de RES. De spreiding en samenwerking horen hier ook bij, niet alleen het 

bod in de RES.   

 

 

 



 

DEEL 2: vragen over voorstel programmeringsafspraken  

Vraag vanuit de fracties: Hoe denkt GS over het voorstel van Rijssen-Holten?  

Ambtelijke beantwoording provincie: Er zit een tegenstrijdigheid in het besluit van de 

gemeente. 140 GWH en de ruimte daarvoor. Een gedeelte op grondgebied van Rijssen-

Holten en een gedeelte op het grondgebied van Hof van Twente. Jullie willen wel 140 GWH, 

maar bieden niet de ruimte. Wij moeten wel ruimtelijk beargumenteren waarom het in de rest 

niet kan.  

Ben Beens: Hof van Twente heeft al programmeringsafspraken. De molens van Hof van 

Twente zijn extra op hun afspraken. Er valt met ons te praten om te kijken hoe we beide de 

vruchten hiervan kunnen plukken. Bij Hof van Twente praat je over 80 GWH en bij ons over 

60 GWH.  

Vraag vanuit fracties: Het zoekgebied is dan langs de A1?  

Ben Beens: Mogelijk. Om te clusteren met Hof van Twente, want die mogelijkheden zijn er.  

Ambtelijke beantwoording provincie: Het praktische bezwaar is; in theorie is het mogelijk. 

Alleen wij hebben afspraken gemaakt met Hof van Twente. Daar was dit geen onderdeel 

van.  

Vraag vanuit de fracties: in hoeverre zijn jullie bereid om extra tijd te nemen?  

Thijs de Bree: De bereidheid is enorm. Er is een tijdspad geschetst, we zitten hiervan al in 

de reservetijd. Wanneer jullie tot de conclusie komen, we praten hier al geruime tijd over. 

Geef het college de opdracht om afspraken hierover te maken.  

Vraag vanuit de fracties: wij willen van de initiatieven af. Wij zijn op zoek naar het gesprek, 

hoe kunnen we het met elkaar oplossen. Die 2 initiatieven moeten echt van tafel.  

Vraag vanuit de fracties: Bij De Norkerij ligt volgens jullie ruimte? Maar volgens jullie kaart 

ligt die bij de A1.  

Ambtelijke beantwoording provincie: Er 2 verschillende potenties. De ruimtelijke en de 

technische. De 4 gebieden vinden we ruimtelijk en landschappelijk geschikt. Dat wil niet 

zeggen dat er overal technische ruimte is. Wat je in Rijssen-Holten ziet dat er vlak langs de 

A1 plekken zijn waar het kan. De totaliteit waar die ruimte is over scheidt die 140 GWH 

ruimschoots. Alleen er moet een duidelijke link zijn tussen de techische mogelijkheden en de 

cijfers uit de afspraken.  



Vraag vanuit de fracties: Is er een mogelijkheid om een strook aan te wijzen langs de A1 

met genoeg technische ruimte? 

Thijs de Bree: De 2 initiatieven moeten van tafel. Dat mag u vinden. Ik kan daar niet zoveel 

mee. 1 van de initiatieven scoort lag op ruimtelijke gronden. Deze aanvraag komt lager op de 

rangorde omdat deze lager scoort.  

Er wordt een kaart met mogelijkheden voor windturbines in Rijssen-Holten getoond 

Ambtelijke uitleg van de Provincie: De windmolens kunnen in de oranje vlekken op de 

kaart. Op de plekken van de aanvragen is veel technisch potentieel om windmolens te 

plaatsen. Er zijn langs de A1 een aantal vlekjes waar je solitaire molens kan plaatsen. In ons 

beleid is het moeilijk om wat te realiseren naast natuurnetwerken. Samenwerken met Hof: Er 

valt over te praten wanneer jullie willen samenwerken. Met ontwikkelaars praten we vooral 

over turbines van 230/240 meter.  

Vraag van de fracties: Hoe werkt het als er een boer wordt weg gekocht?  

Ambtelijke beantwoording van de provincie: De initiatiefnemer moet bij het initiatief laten 

zien dat hij aan alle normen voldoet. Het kan zijn dat er dan een oranje plekje ontstaat. Op 

basis van deze kaart lijkt het lasting. De principeverzoeken geven een beeld dat er wel 

ruimte is voor turbines van 230/240 meter. Hier is rekening gehouden met de nieuwe 

normen. De plekken die zijn ingediend zijn geanalyseerd en er is dus plek.  

Reactie vanuit de fracties: Vletgaarsmaten en De Norkerij zijn volgens ruimtelijke 

argumenten ook goed af te wijzen.  

Ambtelijke beantwoording provincie: Wij hebben de verzoeken inhoudelijk bekeken. Stel 

er zijn programmeringsafspraken. Norkerij is landschappelijk minder geschikt dan 

Vletgaarsmaten. Beperk het gebied tot het blauwe gebied en zet er een 140 GWH op. Hou 

zoveel mogelijk van die gebiedjes open, Een ruimtelijke argument is; hoeverre maakt het 

toekomstige ontwikkelingen mogelijk. Het lastige is wanneer er een ruimtelijke argument niet 

vast staat in plannen of visies.  

Vraag vanuit fracties: zijn de punten handig wanneer er meerdere verzoeken in 

behandeling genomen kunnen worden?  

Ambtelijke beantwoording provincie: Het belangrijk om zoveel mogelijke gebieden aan te 

wijzen. Wil je coöperaties de kans geven zet het dan open.  

Vraag vanuit de fracties: Stel dat de initiatieven die niet door kunnen gaan bij ons geld 

komen vragen voor gemaakte kosten? 



Thijs de Bree: Ze hebben geen aanvraag ingediend maar een principeverzoek. Kans klein, 

want beleid verandert. De kaart is inspiratie voor ons beleid.  

Ambtelijk antwoord provincie: Alleen blauwe zones zijn beleid, de rest is het technische 

aspect.  

Thijs de Bree: De programmeringsafspraken gelden boven de motie. De afspraken gelden 

voor het gehele grondgebied.  

Thijs de Bree gaat weg om 20.30 uur en bedankt iedereen in de zaal.  

Ambtelijk antwoord provincie: de totale potentie van heel Overijssel rijkt boven 3,3 terra 

wattuur uit. Niet elke aanvraag wordt vergund, wij hebben ook beleid. Ondanks dat jullie 

bijvoorbeeld geen afspraken maken. Goede ruimtelijke argumenten zijn: sturen tussen 

gebieden, initiatieven zoveel mogelijk koppelen aan de snelweg.  

Vraag vanuit de fracties: Wat is een argument om iets weg te krijgen?   

Ambtelijke antwoord provincie: Ik wil 1 specifieke stip. Dan inzetten op clusteren. De kans 

voor coöperatie is dan verkleind in verband met de omvang.  

Ben Beens: Over het proces. Er valt te praten over ons voorstel? Thijs de Bree kan de 140 

GWH meenemen naar het PPE?  

Ambtelijk antwoord provincie: Ja en nee, we perken de ruimte in tot 2.0 terra wattuur. We 

mogen dit alleen inpreken. Wanneer we duidelijk zijn waarom wel en waarom niet.  

Ben Beens: wanneer we gaan voor een strook langs A1 en 140 GWH?  

Ambtelijke antwoord provincie: Wijs die gebieden aan onder voorbehouden van 

instemming raad. De instemming gebeurt in 3 fases. Insprekers, commissie, Staten waar de 

beslissing is. GS moet ergens in mei een beslissing nemen. Als jullie alleen zeggen 140 

GWH dan kunnen we daar niks mee. Er moet een aanvulling komen.  

Vraag vanuit fracties: deal met Hof van Twente bespreekbaar?  

Ambtelijk antwoord provincie: Ja, maar moet wel zwart op wit. de 

programmeringsafspraken zijn een setje van afspraken. Met name de omvang, locatie en 

tijdspad openstelling voor initiatiefnemers moeten duidelijk zijn voor dat GS vergadert.  

Vraag vanuit de fracties: Kan fasering worden meegenomen? 

Ambtelijk antwoord provincie: Het 1 eerste gebied kwartaal 1 en tweede gebied kwartaal 

2? Daar moeten wel ruimtelijke argumenten voor zijn.  



Vraag vanuit de fracties: Verwacht je dat het stormloopt met aanvragen?  

Ambtelijke antwoord provincie: Overijssel breed wel. In totaliteit hebben voldoende 

projecten om die ruimte te vullen. Projectontwikkelaars vragen waar en wanneer dan?  

Ben Beens: Neemt zo snel mogelijk contact op met Hof van Twente om over de afspraken te 

praten.  

Ambtelijke opmerking provincie: Ambtelijk is het zeer waarschijnlijk dat 140 GWH genoeg 

is. Is er ruimtelijk de potentie aanwezig om het verschil tot 2.0 te maken. Daar kijkt de 

provincie naar.  

Ben Beens: Hoe zit het met de RES verdeling? 

Ambtelijk antwoord provincie: Afspraken Twente en West Twente worden gerespecteerd. 

 

Hierna rond wethouder Ben Beens dit overleg af, en bedankt de Provincie voor hun komst 

naar onze gemeente om met de fractievoorzitters in gesprek te gaan. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


